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Transportudvalget har i brev af 6. december 2021 stillet mig føl-

gende spørgsmål nr. 106 (TRU alm. del), som jeg hermed skal be-

svare. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Kristian Pihl Lorentzen 

(V). 

Spørgsmål nr. 106: 

Vil ministeren oplyse, hvor stor en andel af henholdsvis personbi-

ler, varebiler, busser og lastbiler der i årene 2015-2020 kørte med 

sommerdæk i vinterperioden i stedet for med vinterdæk eller hel-

årsdæk? 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Færdselsstyrelsen, der oplyser føl-

gende, som jeg kan henholde mig til: 

”Myndighederne foretager ikke sådanne opgørelser over brugen af 

sommerdæk i vinterperioden. 

Rådet for Større Dæksikkerhed, som er en privat interesseorgani-

sation, har offentliggjort en oversigt over dæktællinger, som er fo-

retaget på tilfældige dage i vinterperioden i årene 2006-2021. 

Oversigten viser, at der i perioden 2015-2020 blev talt 33.910 per-

sonbiler hvoraf 4.122, svarende til ca. 12 %, var udstyret med som-

merdæk. For så vidt angår helårsdæk, er disse indtil 2019 inde-

holdt i antallet af vinterdæk. I perioden 2019-2020 blev der talt 

12.742 personbiler hvoraf 664, svarende til ca. 5 % var udstyret 

med helårsdæk. 

Rådet for Større Dæksikkerhed har ligeledes foretaget dæktællin-

ger af varebiler i årene 2011, 2016 og 2020. Heraf fremgår det, at 

der sammenlagt blev talt 3.553 varebiler hvoraf 1.190, svarende til 

ca. 34 %, var udstyret med sommerdæk. I 2020 blev der talt 1.430 

varebiler hvoraf 188, svarende til ca. 13 % var udstyret med helårs-

dæk og 347, svarende til ca. 24 % var udstyret med sommerdæk.” 

Offentligt
TRU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 106
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Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 

 

 


